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Skrivelse om utredning för placering av bikupor i Stockholm genom fastighetskontorets försorg 
 
Bin spelar en avgörande roll för både ekosystemet och vår livsmedelsförsörjning, då de ansvarar för 
pollinering av en stor del av våra grödor och växter. Utan pollinering minskar både den biologiska 
mångfalden och skördarna, vilket i sin tur påverkar hela ekosystemets hållbarhet. Städernas 
grönområden och parker har potential att bli viktiga biotoper för bin, särskilt i en tid då deras naturliga 
livsmiljöer utanför städerna hotas av klimatförändringar och intensivt jordbruk. 
 
Stockholms stad har ett ansvar att skydda och främja den biologiska mångfalden inom stadens gränser. 
Fastighetskontoret, med sitt ansvar för förvaltning av stadens byggnader och mark, är en naturlig aktör 
att leda denna fråga. Genom att placera bikupor på lämpliga platser, som stadens tak och grönytor, kan 
kontoret inte bara bidra till bevarandet av bin, utan även skapa möjligheter för utbildning, lokal 
produktion av honung och stärkandet av Stockholms gröna profil. 
 
Med tanke på binas avgörande roll för vår miljö och stadens möjligheter att aktivt bidra till deras 
bevarande ber vi fastighetskontoret att utreda och återkomma med svar på följande frågor: 
 

• Vilka platser anser fastighetskontoret kan vara lämpliga platser för bikupor, exempelvis på tak 
eller i stadens parker och andra gröna ytor, där de kan göra största möjliga nytta för 
pollinering och biologisk mångfald? 

• Hur kan privata aktörer, såsom biodlingsföretag eller miljöföretag, involveras för att 
säkerställa en professionell och hållbar drift av bikuporna? Hur kan dessa samarbeten 
utformas för att gynna både staden och de privata aktörerna?  

• Vilka ekonomiska incitament och miljömässiga fördelar kan identifieras genom etableringen 
av bikupor, både vad gäller lokal produktion av honung och ökad biologisk mångfald i stadens 
grönområden? 

• Vilka tillstånd och regelverk behöver vara på plats för att driva bikupor i stadsmiljö, och hur 
kan fastighetskontoret säkerställa en tydlig ansvarsfördelning mellan staden och de privata 
aktörer som kan komma att driva bikuporna? 

• Hur kan fastighetskontoret genom informationskampanjer och utbildningsinsatser kopplade 
till bikuporna öka medvetenheten kring binas betydelse och skapa ett större engagemang för 
hållbarhet bland stadens invånare? 

• Hur kan fastighetskontoret vid renoverings-, om- och nybyggnadsprojekt planera för 
utplacering av bikupor? 

• Vad kan kostnaden för en väl avvägd bi-strategi uppgå till? 
 



Moderaterna ser fram emot fastighetskontorets återkoppling och utvecklande förslag på hur bikupor 
kan integreras i Stockholms stads hållbarhetsstrategi och bidra till en grönare, mer biologiskt 
mångfaldig stad. 


